

理论与方法

时间、时间性与智慧:历史社会学的真谛

赵鼎新 (3)

国家宏观因素如何影响社区和自愿组织中社会网络关系的产生

罗伯特·E. 弗兰里、G. 罗宾·古吉尔、林恩·史密斯-卢文(周孟珂译) (18)

生命事件对中国城乡居民主观幸福感影响的时效性

——一项基于个体层面追踪数据的分析

吴菲 (36)

差异与分层

职场投入的性别不平等及其影响

——兼论“出差”的收入效应

程诚、王奕轩、姚远 (50)

熟人社会的阶层分化:动力机制与阶层秩序

杜鹏 (65)

探讨与评论

市场化的照顾工作:性别、阶层与亲密关系劳动

吴心越 (75)

“行动伦理”概念的中国元素

——兼评周飞舟社会学中国化的路径

陈心想 (87)

Sociological Review of China

Vol. 7, No. 1, 2019

Contents

Time, Temporalities and Wisdom: The Essence of Historical Sociology *ZHAO Ding-xin* (3)

Macrolevel Determinants of Having a Network Tie in Neighborhoods and Voluntary Associations:

Does Internet Penetration at the Country Level Make a Difference?

..... *Robert E. Freeland, G. Robin Gauthier and Lynn Smith-Lovin* (18)

Timeliness of the Impacts of Life Events on Subjective Well-being among the Chinese Population:

An Analysis Based on Individual Panel Data *WU Fei* (36)

The Gender Differences in Job Invelement: A Closer Look into the Income Effects

of Business Trip *CHENG Cheng, WANG Yi-xuan, YAO Yuan* (50)

Social Stratification in Acquaintances Society: Dynamic Mechanism and Class Order *DU Peng* (65)

Commercialized Carework: Gender, Social Stratification and Intimate Labor *WU Xin-Yue* (75)

Chinese Elements in the Concept of “Xingdonglunli” and Comments on the Path of

Sinicization of Sociology *CHEN Xin-xiang* (87)